

И.Н. Смирнова, У.Ю. Громова, Н.И. Петренко. АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ МЕЖВЕДОМСТВЕННОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПРИ ОРГАНИЗАЦИИ ПРАВООХРАНИТЕЛЬНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ ПО ПРЕДУПРЕЖДЕНИЮ ПРЕСТУПЛЕНИЙ ОСУЖДЕННЫХ БЕЗ ЛИШЕНИЯ СВОБОДЫ // Вестник Российского университета кооперации. 2021. № 4(46). С. 161-164.

Автор (ы) И.Н. Смирнова, У.Ю. Громова, Н.И. Петренко.

Author(s) I.N. Smirnova, U.Yu. Gromova, N.I. Petrenko.

Индекс УДК 343.8

Название статьи: АКТУАЛЬНЫЕ ВОПРОСЫ МЕЖВЕДОМСТВЕННОГО ВЗАИМОДЕЙСТВИЯ ПРИ ОРГАНИЗАЦИИ ПРАВООХРАНИТЕЛЬНОЙ ДЕЯТЕЛЬНОСТИ ПО ПРЕДУПРЕЖДЕНИЮ ПРЕСТУПЛЕНИЙ ОСУЖДЕННЫХ БЕЗ ЛИШЕНИЯ СВОБОДЫ

Title of the article: TOPICAL ISSUES OF INTERDEPARTMENTAL INTERACTION IN ORGANIZATION OF LAW ENFORCEMENT FOR THE PREVENTION OF CRIMES OF CONVICTED WITHOUT DETENTION OF FREEDOM

Ключевые слова: уголовно-исполнительная инспекция; органы внутренних дел; суд; прокуратура; служба занятости; организация межведомственного взаимодействия; предупреждение преступлений подучетных лиц.

Keywords: criminal executive inspection; internal affairs bodies; court; the prosecutor's office; employment Service; organization of interagency cooperation; prevention of crimes of persons under account.

Аннотация: В статье раскрываются некоторые аспекты организационно-правового обеспечения межведомственного взаимодействия в рамках правоохранительной деятельности по предупреждению совершения преступлений лицами, состоящими на учете уголовно-исполнительных инспекций. На основе проведенного исследования рассматриваются сложности, сопряженные с организацией такой взаимной деятельности. Отмечается, что в современных условиях требуется решение задач, связанных с качественным исполнением наказаний и мер уголовно-правового воздействия без изоляции осужденного от общества, на основе соблюдения принципа законности. Необходима также активизация взаимодействия уголовно-исполнительных инспекций с органами внутренних дел, судами и прокуратурой, службой судебных приставов, службами занятости. Предлагаются меры, направленные на повышение эффективности деятельности уголовно-исполнительных инспекций.

Annotation: The article reveals some aspects of the organizational and legal support of interdepartmental cooperation within the framework of law enforcement activities to prevent the commission of crimes by persons registered with the criminal executive inspections. On the basis of the conducted research, the difficulties associated with the organization of such mutual activities are considered. It is noted that in modern conditions, it is necessary to solve problems related to the high-quality execution of punishments and measures of criminal legal impact without isolating the convicted person from society, based on compliance with the principle of legality. It is also necessary to intensify the interaction of criminal enforcement inspections with internal affairs bodies, courts and the prosecutor's office, the bailiff service, employment services. The measures aimed at improving the efficiency of the activities of criminal enforcement inspections are proposed.

Контактные данные авторов: **СМИРНОВА Ирина Николаевна** – доктор юридических наук, профессор, профессор кафедры государственно-правовых дисциплин. Псковский филиал Академии ФСИН России. Россия. Псков. E-mail: [irina\\_smi69@mail.ru](mailto:irina_smi69@mail.ru).

**ГРОМОВА Ульяна Юрьевна** – аспирант. Псковский филиал Академии ФСИН России. Россия. Псков. E-mail: [irina\\_smi69@mail.ru](mailto:irina_smi69@mail.ru).

**ПЕТРЕНКО Николай Иванович** – доктор юридических наук, профессор, заведующий кафедрой теории и истории государства и права. Чебоксарский кооперативный институт (филиал) Российского университета кооперации. Россия. Чебоксары. E-mail: [pr.petrenko@mail.ru](mailto:pr.petrenko@mail.ru).

Contact details of the authors: **SMIRNOVA, Irina Nikolaevna** – Doctor of Law, Professor, Professor of the Department of State and Legal Disciplines. Pskov branch of the Academy of the Federal Penitentiary Service of Russia. Russia. Pskov. E-mail: [irina\\_smi69@mail.ru](mailto:irina_smi69@mail.ru).

**GROMOVA, Ulyana Yuryevna** – Postgraduate Student. Pskov branch of the Academy of the Federal Penitentiary Service of Russia. Russia. Pskov. E-mail: [irina\\_smi69@mail.ru](mailto:irina_smi69@mail.ru).

**PETRENKO, Nikolay Ivanovich** – *Doctor of Law, Professor, Head of the Department of Theory and History of State and Law. Cheboksary Cooperative Institute (branch) of the Russian University of Cooperation. Russia. Cheboksary. E-mail: pr.petrenko@mail.ru.*

Страницы. 161-164.